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Čomu sa vo voľnom 
čase venujete? 

Rada trávim čas so svojou 
rodinou. Chodievame na výlety 
alebo do prírody. Vo svojom 
vo ľnom čase rada n iečo 
vytváram. Vyskúšala som s 
väčším či menším úspechom 
viaceré kreatívne č innosti. 
Drôtovala som, vyrábala som 
poh ľadnice, zdobila torty, 
štrikovala a háčkovala som, tiež 
som paličkovala, kreslila na 
textil, vyskúšala som všeličo. 
Teraz toho vo ľného času 

NA SLOVÍČKO 
Naši učitelia tak, ako ich nepoznáte! Tentokrát s Elenou Jablonskou

Prečo ste si vybrali učiteľské povolanie? 
Som tretia generácia učiteľov v našej rodine. Môj starý otec bol 
riaditeľ základnej školy, stará mama vychovávateľka, mama učila 
chémiu a otec slovenčinu a dejepis. V rodine sme žartovali, že by 
sme si mohli otvoriť súkromnú školu. Aj keď som videla, aké je to 
povolanie náročné a v podstate som nebola presvedčená o tom, 
že by som sa chcela stať učiteĺkou, mala som rada anglický jazyk 
a aj biológiu. Takáto podivná kombinácia sa otvárala len na 
vysokej škole s učiteľským zameraním v Banskej Bystrici. Asi mi 
toto povolanie bolo dané do vienka. Milovala som,, keď sa mi 
podarilo niekomu niečo vysvetliť a videla som, že som mu 
pomohla.  
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bohužiaľ nie je toľko ako by som 
chcela a tak sa teraz snažím držať 
jednej veci a to je šitie. Občas, 
keď sa mi podarí, tak ušijem 
nejakú taštičku alebo čiapku pre 
syna. 

Máte obľúbenú knihu? 

Nemám veľa času na čítanie - 
viem, že je to výhovorka. Pravda 
je taká, že keď som bola mladšia, 
tak som za týždeň prečítala jednu 
alebo aj dve knihy. Teraz však 
večer buď zaspím, alebo cez deň 
nemám chvíľu pokoja a ak mám 
čítať jednu stranu aj desaťkrát, tak 
sa pre mňa potešenie z čítania 
vytráca. 

Ešte z mojich študentských čias je 
mojou obľúbenou knihou sága Na 
v ý c h o d o d r a j a o d J o h n a 
Steinbecka. Bola to knižka, z 
ktorej som musela robiť referát do 
školy. Keď som na ňu pozrela, 
hneď sa mi páčila, lebo bola 
h r u b á , čo v ä č š i n a m o j i c h 
spolužiakov neznášala. Ďalšou 
zaujímavou knihou je Lov lososov 
v Jemene od Paula Tordaya. Je to 
kniha o plnení snov aj napriek 
nepriaznivým okolnostiam. Kniha 
je zaujímavo napísaná z rôzneho 
p o h ľ a d u h l a v n ý c h p o s t á v 
prostredníctvom korešpodencie, 
SMS, mailov a telefonátov. 

A čo tak filmová 
srdcovka? 

Som televízny maniak a nevadil by 
mi víkend, počas ktorého by som 
ani nevstala od telky. Mám rada 
anglické detektívky a komédie. 
Mojou obľúbenou detektívnou 
sériou sú Vraždy v Midsomeri. 
Niektoré časti som videla aj trikrát 
a stále sa mi stalo, že som 
nevedela kto je vrah. Páčia sa mi 
filmy ako napríklad Billy Elliott, 

Čo Vás zaujalo na predmetoch, ktoré 
vyučujete? 
Aj keď biológiu nevyučujem, bola mojím obľúbeným 
predmetom už od základnej školy. Vidíme ju všade okolo nás, 
vysvetľuje našu existenciu, to vďaka čomu žijeme a aj existenciu 
všetkého živého okolo nás. Anglický jazyk bol pre mňa 
prostriedkom ku spoznávaniu nových vecí a kultúry,vďaka nemu 
som sa dorozumela počas cestovania. Ešte na strednej škole ma 
bavilo, že som rozumela pesničkám a vedela si prečítať niektoré 
knižky aj v origináli. Vtedy ešte nebolo možné pozerať filmy a 
seriály po anglicky a tak si pamätám, že aká veľká udalosť to pre 
mňa bola, keď som sa snažila porozumieť Georga Michaela na 
nemeckej MTV aj napriek nemeckému dabingu. 

Prečo je Váš predmet dôležitý? 
Povedala by som im, že je nekonečne mnoho dôvodov prečo 
študovať angličtinu. Nech porozmýšľajú nad tým, ktorý je 
dôležitý pre nich. Môže to byť cestovanie, štúdium, práca s 
internetom, komunikácia s cudzincami… Hlavne nech si 
uvedomia, že nevedia kam ich život zaveje a kedy budú 
angličtinu potrebovať. Mala som spolužiakov, ktorí tvrdili, že 
angličtinu nebudú nikdy potrebovať a nakoniec sa ju učili po 
skončení strednej školy, aby mohli ísť pracovať do zahraničia. 
Anglický jazyk by mali brať ako prostriedok, cestu ku ďalšiemu 
spoznávaniu, otvorí im neobmedzené zdroje informácií na 
internete a príležitostí v živote.  

Prečo je podľa Vás vzdelanie dôležité? 
Vzdelanie umožňuje zažiť nové veci, splniť si sny a otvára dvere 
do budúcnosti. Poskytuje možnosti a je na človeku ako ich 
využije. 

Čo by ste na vzdelávacom systéme 
zmenili? 
Znížila by som počet vyučovacích hodín, ktoré musí učiteľ 
odučiť, pridala hodiny na prípravu. Tiež by som znížila počty 
žiakov v triedach a dala viac financií do škôl. Obmedzila by som 
byrokratické úkony. Žiakom by som dala možnosť výberu 
predmetov a počtu hodín. Čiste idealisticky by som rada učila 
bez skúšania, aby sa žiaci učili pretože chcú a nie pretože musia. 

Aké chyby podľa Vás robia študenti v 
dnešnej dobe? 
Nevenujú dostatočný čas príprave na vyučovanie, ale chceli by 
mať výborné známky. Častokrát sú netrpezliví a nedôslední, učia 
sa len kvôli rodičom a známkam. Napriek tomu, že tvrdia, že sa 



Coach Carter alebo seriál Ted 
Lasso. Vari trikrát som už videla aj 
francúzsku komédiu Čo sme komu 
urobili a už sa teším na jej 
pokračovanie. Rada si raz az čas 
pozriem aj prírodovedné seriály, 
a l e l e n t i e o d D a v i d a 
Attenborougha (mám od neho 
rada aj knižky) a ešte anglický 
seriál Supernatural:Neuveriteľné 
vlastnosti zvierat. 

Aké hudobné žánre 
obľubujete? 

Nepovedala by som, že mám rada 
nejaký hudobný žáner. Od určitej 
doby sa už v modernej hudbe ani 
neor ientujem. Je to t rošku 
frustrujúce a jasný znak toho, že 
s t a r n e m , a l e n e p o z n á m 
moderných spevákov. Počúvam, 
to čo sa mi páči a čo niekde 
začujem alebo pesničky “mého 
mládí” :). Môžu to byť Alice 
Cooper, Alicia Keys, INXS, Red 
Hot Chili Peppers, Keane zo 
starých dobrých čias alebo aj 
výborná filmová hudba ako napr. z 
westernu Dobrý, zlý a škaredý.  

Je niečo čo o Vás málokto 
vie? 

Neviem, či je to niečo, čo vie o 
mne málokto, ale rada sa učím. 
Rada sa zlepšujem vo svojej práci 
a koníčkoch. 

N e z n á š a m v š a k s k ú š k y a 
testovanie. Som z nich čím ďalej 
tým viac nervózna.

nechcú veci memorovať, tak keď majú príležitosť tak máloktorí 
chcú robiť veci kreatívne. Majú pocit, že by sme ich mali baviť a 
nie, že sme tu preto, aby sme im pomohli sa niečo naučiť a za 
to, čo vedia majú byť zodpovední aj oni sami. 

Čo chcete ešte zažiť alebo dosiahnuť? 
Chcela by som mať viac času, aby som mohla robiť veci, ktoré 
mám rada a stihla robiť veci, ktoré musím. Chcela by som vidieť 
ako rastie a dospieva môj syn, ako si zakladá rodinu a je šťastný.  

Bola by som rada, ak by sa mi podarilo zlepšiť sa v množstve 
vecí, byť viac organizovaná, neodkladať veci na neskôr, naučiť sa 
a vyskúšať aj mnoho nových vecí ohľadom učenia.  

Ak by ste sa mali stretnúť so svojim 
mladším ja, čo by ste mu povedail? 
Povedala by som svojmu mladšiemu ja: Neboj sa, nerozmýšľaj 
nad tým, čo si o tebe myslia ostatní. Netráp sa nad vecami, 
ktoré nevieš zmeniť a zmeň tie, ktoré zmeniť chceš a vieš. Ale 
toto si opakujem často aj teraz. 

Máte nejakú životnú múdrosť? 
Na toto pasuje jeden citát: Múdry človek sa naučí viac na 
polhodinovej prechádzke okolo domu ako blázon na ceste 
okolo sveta. 
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